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Onderwerp: Gebiedsfonds windpark De Drentse Monden en Oostermoer

Geachte heer Wiebes,

ln de afgelopen maanden voerden wij intensief overleg met mensen die wonen in het
gebied van het windpark De Drentse Monden en Oostermoer. Het doel van deze ge-
sprekken is het werken aan herstel van de sociale verhoudingen in het gebied, op
halen wat er nu leeft en wat er nodig is om lasten en lusten meer evenredig te verde-
len. Ook voerden wij met de gemeente Aa en Hunze en de gemeente Borger-Odoorn
specifiek overleg over het inrichten van een gebiedsfonds.

Wijvinden het belangrijk dat alle betrokken partijen zich nu gezamenlijk gaan inzetten
voor versterking van het gebied. Belangrijke elementen zijn daarbij het inrichten van
omgevingsraden en het operationeel maken van gebiedsfondsen. Nu de daadwerke-
lijke bouw van het windpark onlangs is gestart heeft dat een hoge urgentie. ln de ge-
meente Aa en Hunze is inmiddels een omgevingsadviesraad ingesteld. ln deze raad
zijn bewoners en representanten uit het gebied in gesprek met de initiatiefnemers van
het windpark. Een mooie stap voonivaarts. ln de gemeente Borger-Odoorn worden
nog gesprekken gevoerd om de stap naar een omgevingsadviesraad te zetten.

Een speerpunt voor de (beoogde) omgevingsadviesraad, de initiatiefnemers, de ge-
meenten en de provincie is te komen tot een gebiedsfonds dat voldoende robuust is.

Overigens is het nu nog niet duidelijk of in het gebied sprake zal zijn van één of twee
(deel)gebiedsfondsen. De gezamenlijke intentie is dat in de omgevingsadviesraad
voorstellen worden ontwikkeld voor de besteding van de beschikbare middelen,
waarbij een evenredige verdeling van lusten en lasten voorop staat. Gedacht kan
worden aan zaken als verbetering van de leefbaarheid van de betrokken dorpskernen,
verduurzaming van de woningen in het gebied en/of landschapsverbetering. Wij
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vinden het belangrijk om te benadrukken dat de middelen uit het gebiedsfonds ingezet
worden voor een meer evenredige lusten en lastenverdeling.
Deze middelen mogen dan ook uitdrukkelijk niet als een vorm van schadevergoeding
worden gezien en staan ook los van de geldende wettelijke planschaderegeling.

Wijwillen met de beide gemeenten nu concrete invulling geven aan het uitwerken van
de gebiedsfondsen en daar, naast de initiatiefnemer, ook een concrete financiële bij-
drage aan toekennen. ln onze begroting zijn voor de gebiedsfondsen voor alle in ont-
wikkeling zijnde windparken in de provincie middelen gereserveerd. Het gaat om een
bedrag van € 3,5 miljoen in tien jaar. Voor het gebiedsfonds van het windpark De
Drentse Monden en Oostermoer gaat het om circa € 2,1 miljoen. Op basis van de lan-
delijke afspraken met de Nederlandse WindEnergie Associatie wordt het gebiedsfonds
door de initiatiefnemer gevuld met een bedrag van minimaal€ 0,50 per opgewekt
MWh. Wij beseffen dat het Rijk tot nu toe geen financiële bijdrage geeft aan een ge-

biedsfonds van een windpark en deze lijn in stand wil houden, aangezien het Rijk via
de SDE+-regeling alfors bij draagt aan de totstandkoming van duurzame energie-
projecten. Vanwege de impact van dit windpark op het gebied die tot grote onrust bij

de bewoners heeft geleid, is het verdedigbaar dat niet alleen de initiatiefnemers en
provincie, maar in dit geval ook het Rijk een bijdrage levert aan het genoemde ge-

biedsfonds.

ln een gesprek met u en later met de directeur de heer M. Smallenbroek is vooruit ge-
keken en hebben wij daarom gevraagd om mee te denken over het versterken van de

leefbaarheid van het gebied en daaraan ook een financiële bijdrage te leveren. ln die
gesprekken is die bereidheid uitgesproken. ln uw brief aan de gemeenten van
21 december 2018 hebt u de gemeenten dat ook laten weten.
Wijverzoeken u mede namens de beide gemeenten, specifiek voor het gebiedsfonds

voor het windpark Drentse Monden en Oostermoer, een bedrag beschikbaar te stel-
len. Wij denken daarbij aan een omvang dat minimaal overeenkomt met de reserve-
ring in onze provinciale begroting. Wijvertrouwen er op dat uw bijdrage een positieve

impuls geeft aan het gebied. Wij beseffen dat het gebiedsfonds thans in juridisch op-
zicht nog niet operationeel is en kunnen ons voorstellen dat de Rijksbijdrage, onder
voorwaarden, aan de provincie wordt toegekend via een storting in het Provinciefonds.
De provincie zal dan zorgen dat deze middelen in een periode van tien jaar worden
verstrekt aan het gebiedsfonds (respectievelijk de twee deel-gebiedsfondsen indien
we daar op uit zouden komen). Uw reactie zien wij graag tegemoet.

Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Drenthe,
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voorzitter


